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Motto :
Nehraď se plotem, ale hraď se přáteli.
/ české přísloví /

Stojíme na pomyslném prahu roku 2014. Hledíme s důvěrou
a nadějí do neznáma a přejeme si mezi sebou mnoho zdraví, štěs-
tí, lásky a osobních úspěchů v této příliš uspěchané době.

„Každý žijeme v jiném světě, jiným tempem s jinými problé-
my.“(M.B.) To je mylná představa určitých jednotlivců. Ve sku-
tečnosti žijeme stejné životy, které každý vnímá po svém, a rych-
lostí, kterou si jednotlivec možná připouští. Život se skládá
z maličkostí, i když život maličkost není. 

Dospělý člověk i malé dítě chtějí ve svém životě něco přeměnit
a úporně zápasí s pomyslným krokem do neznámého prostředí.
Shodné mají jedno: nevědí, jak to skončí. Nebýt této výzvy, dodnes
bychom prali v potoce nebo doma v neckách na valše, chodili pěš-
ky a zprávy si předávali pomocí rychlých poslů. V našem soused-
ství se většinou objeví někdo, kdo nás příznivě usměrní a nastartu-
je k další činnosti. Změna životního stylu pro každého znamená
něco jiného. Získat lukrativní práci a vydělávat spoustu peněz, kou-
pit si pěkný dům, najít si životního partnera a založit rodinu, žít
pohodový život. V prvopočátku je zapotřebí udělat mnohem víc,
než jen vyslovit „to bych chtěl“. Každý přemítá jinak. Někdo dává
proti sobě pro a proti na papíře. Jiný potřebuje k svému životnímu
rozhodnutí kamaráda, kterému se může bez obav svěřit. Rovněž
nástrahy spojené s takovým rozhodnutím mohou být různé, např.
problematická výchova dětí, ztráta zaměstnání, nevěra partnera
a tím i rozpad rodinného zázemí, nemožnost splácení půjček
a v neposlední řadě i nemoc. Pravdivé jsou výroky: 

„Největší výzvou moderní doby není změnit svět, ale změnit
sebe. Být tou změnou, kterou byste rádi viděli u něj.“ (Mahátma
Gándhí). 

„Ochota odpouštět není něco, co použijeme jednou za čas: je to
životní postoj.“  (Martin Luther King) 

Dodávám pouze, že stará pravda říká. „První úspěch každého
nastávajícího dne je probudit se a vstát z postele.“ Ať už si každý
stanoví svoje cíle při naplňování nového životního stylu jakkoliv,
buďme přátelští k sobě a svému okolí. Úsměv nás nestojí nic, ale
obohacuje toho, kdo ho přijímá. Úsměv je okno, které říká, jestli
je srdce doma. Není možné je koupit ani ukrást, protože má hod-
notu daného okamžiku. Zaměňme hlasité slovo JÁ za tiché TY
nebo VY a s pokorou sobě vlastní naslouchejme svému okolí. Dar
naslouchání je veliký a obohacující.

Obec Kamenice se stále rozrůstá, staví a kupují se nové domy
a noví obyvatelé se mezi sebou neznají. Komise pro životní pro-
středí má ve svém programu společně s osadními výbory a zájmo-
vými spolky podporovat a vytvářet podmínky pro aktivity, jež
naplňují heslo „Tady chceme bydlet – tady jsme doma“. Rádi
bychom vše propojovali napříč věkovým spektrem, od nejmenších
až po seniory.

Vystupme z ulity vlastních domovů, kde si údajně chráníme svo-
je soukromí. Až budete zvát své kamarády, přátele na nějaké setká-
ní, dejte si za malý úkol pozvat také někoho ze svého okolí, koho
jste do svého okruhu přátel ještě nezahrnuli. Můžete být překvape-
ni milým poznáním, že další člověk je naladěn na podobnou strunu
jako vy, anebo opakem. Nicméně je to krok, který může udělat kaž-
dý z nás pro vytváření společenství, které chceme nazývat O B E C.

Jaroslav Růžička, člen Komise pro životní prostředí

ÚVODNÍK

POPLATEK ZA POPELNICE ZŮSTÁVÁ STEJNÝ
Výše poplatku za komunální odpad zůstává stejná i pro rok 2014. Známky pro rok 2013 jsou platné do konce ledna 2014. 
Obecní úřad zahajuje prodej známek na popelnice v pondělí 6. 1. 2014.

Výše poplatku je stanovena podle předpokládaných oprávněných nákladů obce, vyplývajících z režimu nakládání s komunálním odpadem
a rozvržených na jednotlivé poplatníky podle počtu a objemu nádob určených k odkládání odpadů připadajících na jednotlivé nemovitosti. 

52 svozů 1x  týdně 110 nebo 120 l 2 150 Kč
1x  týdně 240 l 3 900 Kč
26 svozů 1x  14 dní 110 nebo 120 l 1 420 Kč

1x  14 dní 240 l 2 250 Kč
10 svozů 110 nebo120 l 1 000 Kč
5 svozů 240 l 1 000 Kč
52 svozů 1x  týdně 1 100 l 16 200 Kč
26 svozů 1x 14 dní pytel 2 250 Kč

5 svozů v době rekreační sezony v nemovitosti 
označené číslem evidenčním, ve které není veden údaj 110 nebo 120l 580 Kč
o trvalém pobytu a zahrádkářské chatě
7 svozů v době rekreační sezony v nemovitosti 
označené číslem evidenčním, ve které není veden údaj 7 pytlů 580 Kč 
o místě trvalého pobytu a zahrádkářské chatě

V lokalitách Kamenice - Karmínová, Ládví - Haldy, Olešovice - K Dubu, Skuheř, Těptín - Markvart, mohou fyzické osoby využívat popel-
nice a přibližovat je k nejbližšímu dostupnému svozovému místu, které bude obcí určeno, nebo mohou využívat svozy pytlů z místa bydliš-
tě 1x  za 14 dní.

Podnikatelé napojení na obecní odpadový systém tříděný odpad 3 000 Kč
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Ze zasedání Rady obce Kamenice dne 2. prosince 2013
Rada obce Kamenice vzala na vědomí:
■ dílčí přezkoumání hospodaření Obce Kamenice za rok 2013

Krajským úřadem Středočeského kraje, nebyly zjištěny chyby
a nedostatky.

■ úspěšně obnovené vítání občánků na Zámku Štiřín v sobotu 23.
11. 2013.

■ zápisy z Komise pro životní prostředí a Komise pro sport a kul-
turu, Osadního výboru Struhařov. 

■ žádost V. P. o prodloužení pronájmu vodních ploch v Olešovicích,
na Ládví a na Valnovce Radní vypsali záměr pronájmu (propach-
tování) od 1. 1. 2014, rozhodující bude nabízená cena.

■ žádost M. M. o prodloužení pronájmu nebytových prostor
v budově OÚ Kamenice. Radní vypsali záměr pronájmu od 1. 1.
2014, rozhodující bude nabízená cena.

■ přípravu rozpočtu pro příští rok se zaměřením na investiční akce.

Rada obce Kamenice schválila:
■ plán zimní údržby místních komunikací a chodníků ve vlastnic-

tví obce pro zimní období 2013/2014. Systém je stejný jako
v loňském roce.

■ dodavatele zametacího stroje. Rada byla seznámena s rozhodnu-
tím výběrové komise, která ve veřejném výběrovém řízení vybra-
la ze všech uchazečů firmu KOBIT, spol. s r.o., která získala nej-
vyšší součet bodů. Tato firma předložila nejnižší nabídkovou
cenu, nejnižší cenu servisní hodiny a záruku v délce 24 měsíců.
Rada schválila jako dodavatele techniky na omezení prašnosti
v Obci Kamenice firmu KOBIT, s.r.o. (IČ: 44792247), která zví-
tězila ve veřejném výběrovém řízení a pověřuje starostu podpi-
sem kupní smlouvy za cenu 3 650 000 Kč bez DPH.

■ žádost Š. Č., Kamenice o prodloužení nájemní smlouvy na byt
č. 8 v Truhlářské 855 do 30. 6. 2014. Radní upozorňuje žadatel-
ku, aby svou bytovou situaci v dohledné době řešila, následně
nehodlají smlouvu prodlužovat.

■ žádost J. V., Kamenice o pronájem obecního bytu v Truhlářské
855, Kamenice. Radní schvalují pronájem bytu č. 9 na dobu urči-
tou od 1. 1. 2014 do 30. 6. 2014.

■ žádost RidingBoard, zast. M. Šedivým o prodloužení pronájmu
sloupů veřejného osvětlení na umístění tří reklamních cedulí fir-
my TESCO do 30. 6. 2014 za stávajících podmínek.

■ odměny ředitelce ZŠ Kamenice, ředitelce MŠ Kamenice, tajem-
nici OÚ a radním.

■ pověřila Mgr. P. Mejšnera k variantám řešení a jednání ohledně
majetkového převodu Ringhofferovy hrobky do vlastnictví Obce

Kamenice. Půjde o dlouhodobější proces, advokát Mejšner
vypracoval možné varianty a jednotlivé kroky k řešení převodu
nemovitosti. 

■ žádost M. Č., Jílové u Prahy o možnost připojení rodinného
domu č. p. 1848, k. ú. Těptín v ulici Topasové na vodovod a kana-
lizaci. Veškeré práce bude hradit stavebník včetně uvedení příjez-
dové cesty do průjezdného stavu, bude osvobozen od připojova-
cích poplatků. 

■ zároveň pověřuje radního Ing. P. Valáška podpisovým právem
statutárního zástupce obce Kamenice po dobu nepřítomnosti mís-
tostarosty Jiřího Česala.

■ žádost pana M. K., Babice na doporučení Komise pro sport a kul-
turu o příspěvek 5 000 Kč na vánoční volejbalový turnaj o putov-
ní pohár starosty obce Kamenice.

Rada obce Kamenice neschválila:
■ podnět Komise pro sport a kulturu k nákupu 10 kusů výstavních

panelů pro KC Kamenice. Fond není určen pro dovybavení přís-
pěvkové organizace.  

■ žádost N. H., Uhříněves o přestavbu rekreační chaty evid.č. 2602,
k.ú. Těptín na rodinný dům. Není zde vybudována zpevněná pří-
stupová cesta a pozemek má nedostačující výměru.

■ žádost J. G., Praha 10 o rekonstrukci a dostavbu rekreační chaty
evid. č. 2621, k.ú. Těptín. Není zde vhodná zpevněná přístupová
komunikace.

Rada obce neschválila a požaduje:
■ žádost V. K., zast. V. a Z. K., Kamenice o vyjádření a souhlas ke

stavbě rodinného domu na pozemcích parc.č. 328/80 a 328/81,
k.ú. Ládví. Rada souhlas nevydává a v případě stavby rodinného
domu požaduje rozšíření cesty, která by propojila ostatní komu-
nikaci parc.č. 724/1(v majetku obce) a 328/19 (orná půda
v majetku fyzických osob), k.ú. Ládví. 

Rada obce pověřila:
■ komisi pro životní prostředí zdůvodněním kladných a záporných

stránek při vyhlašování přírodních památek na základě podaného
námětu komise pro vyhlášení „Štiřínských studánek“. 

■ starostu obce dořešit ukončení smluvního stavu s firmou MK -
servis, zast. M. Kratinovou za pomoci advokáta Mgr. Mejšnera. 

■ radního Ing. Valáška organizací - uspořádáním veřejného setkání
na téma možností rozšíření činností komunitního centra a kultur-
ního centra. 

Obnovené vítání občánků na Zámku Štiřín se setkalo s velmi
kladnou odezvou. Doplňuji poděkování paní fotografce Martě
Otáhalové a dokumentaristovi Václavu Fořtovi. Rodiče obdrželi
od obce CD s fotografiemi a zdokumentovaný sváteční obřad na
DVD.

Už nyní se těšíme na druhé vítání občánků, které plánujeme
v příštím roce. Rodiče, máte-li zájem o vítání Vašeho dítěte
narozeného od 1. 8. 2013, hlaste se na Obecním úřadu Kame-
nice. Rodiče všech narozených dětí v obci neobesíláme, jelikož
musíme dodržovat zákon na ochranu osobních údajů.

Rodič, který bude mít o vítání zájem, vyplní jednoduchý for-
mulář a pošle na e-mailovou adresu podatelna@obeckameni-
ce.cz nebo odevzdá osobně na podatelně, či zašle poštou. Pro
účely evidence bude zájemce požádán o jméno a datum naroze-
ní dítěte, jeho jméno a vztah k dítěti, kontaktní telefon a adresu,
na kterou bude zaslána pozvánka před konáním slavnostního
obřadu. Přihlášku k Vítání občánků v obci Kamenice naleznete
na www.obeckamenice.cz v sekci obecní úřad, formuláře ke sta-
žení.

Jana Havlíčková

Ohlédnutí za obnoveným listopadovým vítáním občánků
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Ze zasedání Zastupitelstva obce Kamenice dne 12. 12. 2014
Zastupitelé schválili:
■ rozpočtové opatření č. 3 v roce 2013.
■ rozpočet na rok 2014 s příjmy ve výši 66 744 073 Kč a s výdaji ve

výši 52 235 269 Kč. Rozpočet je sestaven a přijat jako přebytko-
vý. Dále schválili závazné ukazatele rozpočtu 2014 pro zřízené
příspěvkové organizace takto: MŠ 550 000 Kč; ZŠ 3 000 000 Kč;
KC 750 000 Kč. V rozpočtu je ponechána „investiční rezerva“ na
běžném účtu 7,4 mil. Kč a navíc bude možné využít zůstatek na
účtech, který bude činit k 31. 12. 2013 cca 12,5 mil. Kč. Starosta
shrnul tento bod - cílem bylo připravit rozpočet s velkou rezervou,
počkáme, zda nám budou schváleny některé dotace a zastupitelé
budou moci doplňovat svoje náměty. 

■ podání žádosti do OPŽP, prioritní osa 3 – Udržitelné využívání
zdrojů energie, Oblast podpory 3.2 – Realizace úspor energie
a využití odpadního tepla u nepodnikatelské sféry, Podoblast pod-
pory 3.2.1 – Realizace úspor energie. Název projektu: „Realizace
úspor energie – Zateplení objektu Obecního úřadu Kamenice
a Kulturního domu Kamenice“. Náklady na projekt činí: dotační
finance 16 804 000 Kč a spoluúčast obce 7 370 000 Kč.

■ podání žádosti o dotaci na MMR na restaurování sochy svatého
Vojtěcha na Nové Hospodě - rozpočet 255 800 Kč a restaurování
sochy svatého Jana Nepomuckého na Ládví - rozpočet 188 500 Kč
s finanční spoluúčastí obce Kamenice.

■ podání žádosti o dotaci na MZe na projekt „Rekonstrukce kanaliza-
ce po povodni v centru obce“ ve výši 13 500 000 Kč s 20 % spolu-
účastí obce Kamenice. Starosta je pověřen podáním žádosti.

■ podání žádosti o dotaci na MMR na „Opravu čtyř poškozených
propustků v ulici Táhlé, U Čížků, v ulici Lesní, u Všedobrovické-
ho rybníka“ v celkové výši 2 267 000 Kč s 10 % spoluúčastí obce
Kamenice. 

■ podání žádosti o dotaci na MMR na „Obnovu odvodnění podél
ulice K Dubu“ v celkové výši 987 000 Kč s 10 % spoluúčastí obce
Kamenice. 

■ podání žádosti o dotaci na MMR na „Opravu můstku nad příto-
kem do Štiřínského rybníka“ v celkové výši 1 371 000 Kč s 10 %
spoluúčastí obce Kamenice. 

■ podání žádosti o dotaci na SFDI na vybudování chodníku podél sil-
nice II/107 v rámci osad Štiřín a Všedobrovice, Ringhofferova ulice,
v celkové výši 6 900 000 Kč s 15 % spoluúčastí obce Kamenice. 

■ podání žádosti o dotaci na MMR na „Opravu bezpečnostního pře-
livu a propustku z Křísovského rybníka“ v celkové výši 2 500 000
Kč s 10 % spoluúčastí obce Kamenice. 

■ podání žádosti o dotaci na MMR na „Opravu propustků na Koste-
leckém a Karmínovském potoku“ v celkové výši 1 812 000 Kč
s 10 % spoluúčastí obce Kamenice. 

■ podání žádosti o dotaci na MMR na „Opravu koryta bezpečnost-
ního přelivu Štiřínského rybníka“ v celkové výši 1 752 000 Kč
s 10% spoluúčastí obce Kamenice. 

■ podání žádosti o dotaci pro rok 2014 z fondu - Středočeský Fond
podpory dobrovolných hasičů a složek IZS – tematické zadání
„Podpora obnovy techniky, výzbroje a výstroje jednotek sboru
dobrovolných hasičů“, ve výši 200 000 Kč se závazkem s mini-
mální 5 % spoluúčastí žadatele. 

■ podání žádosti o dotaci pro rok 2014 z fondu - Středočeský Fond
rozvoje obcí a měst – tematické zadání „Program obnovy venko-
va“, projekt „Chodník v ulici Jednosměrné – páteřní síť pro pěší
(pošta, centrum, škola)“, ve výši cca 4 650 000 Kč se závazkem
s minimální 5 % spoluúčastí žadatele. 

■ podání žádosti o dotaci pro rok 2014 z fondu - Středočeský Fond
životního prostředí a zemědělství – tematické zadání „Vodohos-
podářská infrastruktura“, projekt „Dokončení kanalizace v Ring-
hofferově ulici v centru obce“, ve výši cca 2 400 000 Kč se závaz-
kem s minimální 5 % spoluúčastí žadatele. 

■ podání žádosti o dotaci pro rok 2014 z fondu - Středočeský Fond
kultury a obnovy památek, oblast podpory Podpora drobných
památek – „Restaurování sochy svatého Vojtěcha na Nové Hospo-

dě“ a zavazuje se spolufinancovat projekt se závazkem s minimál-
ní 5 % spoluúčastí.

■ uzavření smlouvy mezi obcí Kamenice jako objednatelem a Ing.
V. Damaškem a Ing. J. Damaškem jako zhotoviteli za účelem
podání žádostí o dotaci z dotačních Fondů Středočeského kraje za
cenu 6000 Kč za každou žádost a cílovou odměnu 3% z každého
smluvně přiznaného příspěvku. 

■ starostovi Ing. Pavlu Čermákovi peněžní dar.
■ podání žádosti Obce Kamenice o pronájem pozemku parc.č. 190/32,

k. ú. Těptín, druh pozemku zahrada, výměra 604 m2. Pozemek je ve
vlastnictví ČR, příslušnost s právem hospodařit s majetkem státu má
Státní pozemkový úřad pro Středočeský kraj. 

■ bezúplatný převod pozemků od ČR – ÚZSVM. Jde o následující
pozemky: 

a) parc.č. 391/1, k. ú. Ládví, ostatní plocha, ostatní komunikace
o výměře 335 m2 - polovina patří Obci Kamenice.

b) parc. č. 414/15, k. ú. Ládví, ostatní plocha, ostatní komunikace
o výměře 1.002 m2. 

■ podání žádosti o koupi pozemků v k. ú. Těptín, osada Skuheř od
Krajského pozemkového úřadu – jde o pozemky, ke kterým nebyl
uplatněn restituční nárok.
KN parc. č. 742/26, k. ú. Těptín, trvalý travní porost, 302 m2

KN parc. č. 742/27, k. ú. Těptín, trvalý travní porost, 65 m2

KN parc. č. 763/3, k. ú. Těptín, orná půda, 12 m2

KN parc. č. 764, k. ú. Těptín, trvalý travní porost, 11 m2

KN parc. č. 777/3, k. ú. Těptín, trvalý travní porost, 81 m2

■ podání žádosti o koupi pozemků parc. č. 387/3, k. ú. Štiřín, ostat-
ní plocha, zeleň o výměře 7.584 m2. 

■ směnu části obecního pozemku parc. č. 855/9, k. ú. Těptín, ostat-
ní plocha (celková výměra 105 m2) za část pozemku parc.č. 37/4,
k. ú. Těptín, zahrada, v majetku manželů Z. 
Zastupitelé revokovali:

■ usnesení č. 7 z jednání zastupitelstva obce Kamenice dne 25. 4. 2012.
Zastupitelé zmocnili:

■ starostu obce k úpravě a schválení rozpočtového opatření č. 4 pod-
le skutečnosti k 31. 12. 2013.

■ radu obce k provádění rozpočtových opatření v roce 2014 do výše
1 000 000 Kč na paragraf rozpočtové skladby. Zastupitelstvo obce
bude s rozpočtovým opatřením schváleném radou obce seznáme-
no vždy na nejbližším zasedání zastupitelstva obce.
Zastupitelé neschválili: 

■ návrh nové Obecně závazné vyhlášky č. 3/2013, jíž se upravuje
provozování sázkových her, loterií a jiných podobných her. Platí
vyhláška č. 2 z května 2013, jíž se zakazuje provozování sázko-
vých her, loterií a jiných podobných her na území obce s účinnos-
tí od 1. 1. 2014. 

Referentka pro ŽP Mgr. Š. Valášková seznámila přítomné se sou-
časným stavem veškerých alejí v Kamenici. 

Starosta seznámil přítomné s dalšími aktualitami:
■ Změna č. 3 územního plánu obce Kamenice jde do finále, během

února 2014 bude připravena k poslednímu připomínkování.
■ Zpracování strategického plánu obce Kamenice – výsledky analý-

zy by měly být známy rovněž během února 2014.
■ Aktualizovaný povodňový plán obce je připraven rovněž k při-

pomínkování. Jde o jakousi praktickou příručku při povodních.
Doplňující bod navržený zastupitelem Jiřím Zvoníčkem.  V úvo-

du svého příspěvku se zastupitel Jiří Zvoníček zmínil o koncepčním
řešení centra obce prezentovaným architektkou Ambrožovou. Nebyl
s prezentací a s komunikací spokojen. Ing. Čermák pověřuje pana Zvo-
níčka, aby ve spolupráci se stavební komisí zajistil výzvu včetně termí-
nu k veřejnému projednání návrhů architektonického centra obce
Kamenice. Proběhnou prezentace paní Zvoníčkové a architektky Amb-
rožové. S touto problematikou souvisí i zpracovávaný strategický plán.

Zveřejnění zkrácených verzí zápisů z rady a zastupitelstva je poří-
zeno s ohledem na zákon č.101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů.

Zpracovala Jana Havlíčková
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JE OPĚT ČAS SKLÁDAT ROČNÍ ÚČTY
Mohlo by se zdát, že rok 2013 byl z pohledu života obce po

dokončení vodovodu a kanalizace klidnější. Nebylo tomu tak.
Poskládali jsme si program tak pestrý, že ještě mezi vánočními
svátky mnozí z nás dokončovali to, co nemohlo počkat až doteď.

Začátek loňského roku byl poznamenán pozdějším schvalová-
ním rozpočtu, mimo jiné i z důvodů nového zákona o rozpočto-
vém určení daní, podle kterého i naše obec dostává téměř veškeré
peníze.

Na jaře dobíhaly opravy reklamovaných povrchů silnic po kana-
lizaci. Zdálo se to jako nekonečný příběh, který nakonec z mého
pohledu skončil úspěchem.

Obec v roce 2013 zahájila a dokončila mnoho menších projek-
tů. Za zmínku stojí kompletní rekonstrukce hasičárny ve Všedob-
rovicích a její přeměna na komunitní centrum. Obec tak získala
vedle kulturního domu a hasičárny na Těptíně další velmi příjem-
ný prostor pro setkávání. Mnohem větší akcí pak byla první etapa
rekonstrukce kulturního domu na Ringhofferově náměstí. Kromě
nových oken a zateplení střechy byla od základu zrekonstruována
elektroinstalace ve většině prostor a budova je připravena na
zateplení.

Na začátku léta přišly povodně a s nimi i nečekané starosti. Po
prvním sčítání škod to vypadalo, že se povodně dotkly především
vodních toků a rybníků, ale v druhé půlce roku jsme následky
povodní objevovali i tam, kde jsme je původně vůbec nehledali.
Byla například poškozena nejstarší část kanalizace pod sídlištěm
v Kamenici. 

Dokončili jsme, oproti předchozím etapám vodohospodářských
staveb, drobné stavby vodovodu a kanalizace v ulici Lomená pod
Valnovkou a některé větve kanalizace na Těptíně.

Opravili jsme provizorně asfaltovým recyklátem několik ulic.
Někde se to povedlo výborně, ale na jiných místech je to spíše
k pláči. Definitivní rekonstrukce proběhla loni jen v ulicích Na
Palouku a Slunečná. Velký pokrok jsme dosáhli i v ulici Toulov-
ské, kde se díky neuvěřitelné vstřícnosti paní Kolářové a Brdlíko-
vé podařilo tuto ulici rozšířit do normové podoby skoro osmi met-
rů. V rekonstrukcích silnic budeme pokračovat i letos.

Škola prošla několika velkými opravami – nad tělocvičnou je
nová stření krytina a tělocvična má nově odizolovanou opěrnou
zeď. Ve školní budově došlo k i dalším menším opravám. Bohužel
na nové budově se objevují další velké závady, a tak budeme
v opravách muset dále pokračovat.

V loňském roce se rovněž hodně plánovalo a projektovalo. Byl
zpracován bezpečnostní audit na silnici II/603 „starou benešov-
skou“, vyprojektovali jsme první z klíčových křižovatek v obci,
tak aby se zvýšila bezpečnost chodců, byl dokončen první velký
projekt chodníku Štiřín-Všedobrovice, zahájen další projekt chod-
níku v ulici Jednosměrná, byl zpracován dopravní průzkum

v oblasti ulic Želivecká, Pražská, Ringhofferova a zpracována stu-
die chodníku ve Struhařově. Máme zpracován projekt na zateple-
ní všech obecních budov na Ringhofferově náměstí, které vyšlo
z doporučení nově zpracovaného energetického auditu obce.
I v tomto výčtu by se dalo ještě chvíli pokračovat.

Oblast, kde loni došlo k velikému pokroku, je starost o obecní
zeleň. Na základě výběrového řízení k nám nastoupila nová kole-
gyně, Mgr. Valášková, a její práce je vidět jak v dokončených pro-
jektech, tak v systematické přípravě budoucí péče o zeleň
a v neposlední řadě i při úspěšném získávání dotací v této oblasti.

Mám velikou radost, že se daří v i oblastech „nehmotných“,
a tudíž mnohdy opomíjených. Z těch velikých, loni proběhl
v Kamenici už pátý ročník cyklistického závodu Van Gillern Cup
a třetí ročník běžeckého závodu MCC Štiřín kros. Obec je na těch-
to akcích jen malým pomocníkem.

Především díky panu radnímu Mejšnerovi se daří rozvíjet naše
neoficiální internetové stránky www.facebook.com/kamenice.
Podařilo se nastartovat filmový klubíček Ondřeje Suchého a nadá-
le obec podporuje skautskou tradici promítání filmů Jeden svět.
Naopak loni poprvé po mnoha letech skončilo promítání v letním
kině. Digitalizace vstoupila i do tohoto odvětví natolik, že staré
technologie pohřbila. V digitální podobě ale pokračuje natáčení
nekonečného dokumentu o Kamenici, kde se mnozí z vás mohou
při nejrůznějších příležitostech poznat. Kromě veřejných promítá-
ní můžete tento dokument sledovat na internetu
www.youtube.com pod heslem Kamenice u Prahy.

Je úžasné, že se spolková činnost se zdárně rozvíjí i v dobách
finančních těžkostí. Své pevné místo v Kamenici našly i Osadní
výbory, kterým se spíše s větším než menším úspěchem daří pod-
něcovat aktivity v osadách. Při povodních těptínští hasiči připo-
mněli svoji tradiční vysokou připravenost a profesionalitu, jakož
i vysokou míru empatie s lidmi, kteří se dostali do tísně. Nakonec
bych za všechny rád zmínil úspěšnou společenskou akci obecního
úřadu, vítání nových kamenických občánků, kterou paní tajemni-
ce Havlíčková s nezměrnou energií po téměř čtvrtstoletí vykřesa-
la z ničeho.

Do roku 2014 vstupuji s velikým optimizmem, mohu zodpo-
vědně opakovat, že pracuji s týmem lidí, kteří mají schopnosti,
energii a chuť zlepšovat život v naší obci. Dlouhý a neúplný výčet,
kterým jsem se pokusil loňský rok trochu shrnout, by bez nich
nemohl vzniknout. Proto bych chtěl všem spolupracovníkům
i touto cestou velice poděkovat.

Nám všem v Kamenici pak přeji, aby se nám v letošním roce
dařilo, abychom uměli překonávat všemožné překážky s lehkostí
a abychom dokázali rozdávat svému okolí více radosti.

Pavel Čermák
starosta@obeckamenice.cz

Představení návrhů 
URBANISTICKÉHO ŘEŠENÍ CENTRA KAMENICE

Zajímá vás budoucí vzhled Kamenice? Jak může vypadat náměstí v centru ? Co s hlavním sportovištěm ?
Zveme vás ve čtvrtek 16. 1. 2014 v 19:00 do Kulturního domu v Kamenici.
Na programu bude prezentace dvou alternativních návrhů možné budoucí podoby centra Kamenice, jednak
z dílny Ing. Arch. Zuzany Ambrožové, ale také nově z dílny Viery Zvoníčkové. 

Současně s tím bychom vám rádi představili i první alternativní koncepty na přeměnu a doplnění hlavního sportovního
areálu v Kamenici u dvora.
Uvítáme jakékoli vaše podněty, připomínky a informace k těmto tématům. Těšíme se na vás. Pavel Čermák

starosta@obeckamenice.cz
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Prameny, potůčky a rybníky (3. díl)

Ze Struhařovského rybníku se
potok ubírá údolíčkem do tzv.
Mlejňáku, jinak tomuto rybníku
našinec neřekne. Ale na starších
mapách figuruje ještě jeden název,
jímž je Pilský rybník. Název vzni-
kl odvozením podle struhařovské
pily, o níž jsme se zmínili v listo-
padovém vydání Zpravodaje.

Dobu vzniku Mlýnského rybní-
ku nelze zcela přesně určit. Na
Müllerově mapě z let 1720 zazna-
čen není, což ovšem neznamená,
že by již nemusel existovat, když
víme, že Müllerovo mapování
bylo spíše přibližné a schematické.
Na těchto mapách bývá zvláště
vodstvo jen naznačené, přibližně
určuje umístění a směr vodního
toku pro vojenské a správní využi-
tí, nikoliv přesné kartografické
zpracování, jak bychom dnes řekli.

O mnoho lepší a přesnější je až
kartografické zpracování tzv. I.
vojenského mapování z roku 1783.
To nám dává doklad, že rybník v té
době existoval a patrně v již stej-
ném rozsahu co nyní. Nejen to, jsou
tu zaznamenané i všechny toky,
které se do rybníku vlévají z okol-
ních lesů a luk. Z jednoho toku od
Nové Hospody vznikl po meliora-
ci zdejších polí a mokřin rybníček v Olešovicích v tzv. esíčku, jejž
máme na mapách doložený až na konci 19. století.

Nad rybníkem a kolem rybníka samotného je mnoho stop po
lámání kamene. Zvláště v lese, jemuž se říká Jedlovec (tak je značen
i v mapách III. vojenského mapování z konce 70. let 19. století),
nalézáme několik jam a prohlubní, které se po vytěžení kamene zali-
ly dešťovou vodou a na jejichž místě vznikla malá jezírka. Obdob-
ných lámacích jam bychom ale v našem kraji našli jistě bezpočet.

Rybník byl zakončen vysokou hrází s lávkou, která je přímo

zakreslena na mapách III. vojenského
mapování. Pod ním vznikl nejprve mlýn,
který po své přestavbě na přelomu 19. a 20.
století získal také pekárnu, v níž se pekl
chléb a pečivo do firemních obchodů při
ringhofferovských továrnách. Zde si je moh-
li dělníci zakoupit za zvýhodněných podmí-
nek společně s dalším zbožím a produkty
z ringhofferovských velkostatků Kamenice
a Velké Popovice (např. máslo, mléko
apod.).

Z mlýnského rybníka vytékající potok se
propletl mokřadem, který býval na místech
dnešních sádek, a pod malým mostkem
podešel silnici. Za ním se nacházela původ-

ní ves Volešovice (na mapách německy
Woleschowitz, Weleschowitz, později také
Oleschowitz). U mostku se kdysi nalézal také
kříž připomínající událost z roku 1631, kdy
obyvatelé těchto starých Olešovic zabili dva
mnichy hyberny prchající před vojskem
v době vpádu Sasů do Čech (obšírněji se
k celé události jistě v nějakém dalším čísle
Zpravodaje z Kamenice vrátíme), za což byla
ves od vrchnosti vypálena. 

Také naproti staré hospodě Hvězdě (na
mapách značených jako Stern), jež byla
založená za hraběte Jana Gyntera ze Šterne-
ku v 17. století, se nalézal rybníček (ještě
Berní rula uvádí roku 1654 hospodu a used-
lost Hvězdu jako šterneckou hospodu).
Z rybníčku malá strouha odváděla vodu do

Mlýnského rybníku (meliorovaná a narovnaná je podél aleje mezi
starou benešovskou a mlýnským rybníkem dodnes). Původní roz-
loha se zmenšovala a rybník ustupoval nejprve zemědělské půdě,
později za Ringhofferů golfovému hřišti a poslední zbytečky ryb-
níčku byly v 70. letech 20. století vybagrovány, neboť v těch mís-
tech bylo postaveno tehdejší JKP (Jednotný klub pracujících),
dnešní Kulturní dům. U mostku přes odtok z tohoto rybníčku pod
Hvězdou stála až do roku 1950 socha sv. Jana Nepomuckého.

Jan Pišna

Mlýnský rybník a rybníčky v Olešovicích

Zobrazení Mlýnského rybníka  na I. vojenském
mapování z roku 1783

Výřez II. vojenského mapování z let 1831 až 1832.
Ves Olešovice (společně s usedlostí Hvězda) 
tehdy měla 16 domů.

HODINY V KAMENICI
Už i v Kamenici si můžete podle hodin na „radnici“ řídit své

náramkové hodinky. Kulturní dům dostal před koncem roku
novou dominantu a tou jsou elektrické hodiny o průměru téměř
tři metry. 

Tak jako mnoho rádiových hodin a budíků, i naše hodiny na
náměstí jsou synchronizovány pomocí časových značek vysí-
laných stanicí DCF77. Laicky řečeno, DCF77 zajistí, že hodi-
ny si samy nastaví čas i datum, včetně nastavení na  letní čas
nebo obnoveného nastavení po výpadku proudu, a jdou stále
přesně.

Relativní nepřesnost za více než 100 dní je pouze 2*10-13

a odpovídá při 77,5 kHz jednomu kmitu za dva roky. Věříme
tedy, že na nové hodiny bude absolutní spolehnutí.
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OHLÉDNUTÍ SDH A JSDH ZA ROKEM 2013
Tak jako každý rok končí i ten letošní a my bychom se rádi

ohlédli za tím, co jsme se s největším úsilím snažili dokázat. Rádi
bychom tímto shrnuli činnosti, které jsme absolvovali jako Sbor
dobrovolných hasičů (SDH) a Jednotka sboru dobrovolných
hasičů Kamenice-Těptín (JSDH).

SDH
První kvartál každoročně zahájila valná hromada, která je shr-

nutím za prací sboru. Na jaře byl zorganizován úklid Těptína. Naši
členové se samozřejmě starali o zvelebování hasičárny jarním
a podzimním úklidem, a to samozřejmě nejen proto, aby se tam
pak mohl konat den otevřených dveří. Při této příležitosti byla
možnost nahlédnout do nejedné kroniky sboru s fotodokumentací.
Do května úspěšně fungoval kroužek mladých hasičů. Děti se
mimo jiné připravovaly na hasičskou soutěž v Kostelci u křížků.
Dětský den, který jsme pro ně připravili, musel být kvůli povod-
ním přesunut až na září. Pro ty menší děti, ze školky v Olešovi-
cích, jsme připravili preventivně-výchovnou akci. Děti se dozvě-
děly základní pravidla jak se chovat při požáru a mohly si osahat
techniku, s jakou pracujeme. Byli jsme pozváni na Den záchraná-
řů v Kolíně, Den dětí na Žofíně, Den hasičů v Havlíčkově Brodě
a na Hasičský den na Konopišti, kde jsme vystavovali naši techni-
ku. Formou asistence jsme se účastnili Van Gillern Cupu. Celo-
ročně, na žádost obce, se čistily kanály a komunikace, zalévaly
stromy.  Poslední akcí byla vánoční besídka pro děti z kroužku
mladých hasičů.

JSDH
V únoru jednotka absolvovala školení dýchací techniky na hasič-

ské stanici v Říčanech. V červnu prošla polygonem v Příbrami.
Z vlastní iniciativy se jednotka školí ve vyprošťování osob z havaro-
vaných vozidel. Členové jednotky byli 6x na stáži v rámci školení
u Hasičského záchranného sboru v Jílovém u Prahy. Dále prošli ško-
lením strojníků a velitelů jednotek a školením na tvorbu dílčích zpráv
ze zásahů. V září prošli praktickým výcvikem výjezdových jednotek
v Nebřenicích. Díky školení mohou členové jednotky vyjíždět
k zásahům. Letos to bylo 92 výjezdů. Z toho 70x technická pomoc,
3x dopravní nehoda, 17x požár, 2x jiné. Výjezdy byly sečteny ke dni
16. 12. 2013. Poslední výjezd byl požár tří kontejnerů v ulici Na
vyhlídce na Nové Hospodě.

Největší podíl na letošních výjezdech měly letní povodně, které
postihly kromě celé republiky i naši obec. Jednotka SDH Kamenice-
Těptín od neděle 2. 6. 2013 až do pátku 7. 6. 2013 vyjížděla k více
jak 50 případům. Jednotka zasahovala po celé obci Kamenice. Něko-
likrát jsme byli vysláni na žádost operačního střediska v Kolíně na
pomoc ostatním zasahujícím jednotkám i mimo rozsah působení jed-
notky, např. do Průhonic, Dubin apod. Během pěti dnů, kdy se vyjíž-
dělo k nahlášeným událostem, zasahovalo 16 členů jednotky spolu
s veškerou technikou, kterou jednotka disponuje. Mezi nejčastější
výjezdy patřilo čerpání sklepů, garáží, kotelen, studní apod. Mimo to
se odstraňovaly popadané a nakloněné stromy, které po povodních
ohrožovaly obyvatele obce. Po vyčerpávajícím týdnu, kdy jednotka
zasahovala, jsme byli všichni rádi, že se nikomu nic nestalo a že se
podařilo pomoci lidem, kteří to nejvíce potřebovali. -sdh-

■ V období od začátku listopadu do 20. 11. 2013 došlo k vloupá-
ní do rekreační chaty v obci Těptín, kdy dosud neznámý pacha-
tel po rozlomení vložky zámku chatu prohledal, ale nic neodci-
zil. Za toto jednání mu případně jeho dopadení hrozí trest odně-
tí svobody až na tři léta.

■ K odcizení různého nářadí došlo dne 4. 12. 2013 kolem poled-
ne na parkovišti před restaurací Nová hospoda, kdy pachatel z
neuzamčeného vozidla odcizil elektrocentrálu, bourací kladiva
a další nářadí v hodnotě kolem 100.000 Kč

■ Dne 10. 12. 2013. dosud neznámý pachatel v ulici Na Spojce
kolem 2. hodiny ranní úmyslně zapálil kontejnery na separova-
ný odpad.

■ Téhož dne, v době mezi 16. a 20. hodinou, došlo také k vlou-
pání do vozidla, které bylo zaparkované před OÚ. Dosud
neznámý pachatel rozbil skleněnou výplň okna a následně
odcizil notebook a další věci, čímž způsobil škodu za téměř
50.000 Kč.

■ K dalšímu vloupání do vozidla došlo ve večerních hodinách
dne 14. 11. 2013 před restaurací ve Štiříně, kdy pachatel po
rozbití skleněné výplně odcizil osobní věci majitelky vozidla. 

■ Dále bych chtěl upozornit všechny řidiče, aby svá vozidla par-
kovali na místech k tomu určených, zejména ne na chodnících.
V minulosti bylo několik přestupců řešeno domluvou, ale
vzhledem k tomu, že jsou stále zjišťovány tyto přestupky, věc se
řeší v současné době již v blokovém řízení a u nezjištěných pře-
stupců jsou majitelé vozidel oznamování správnímu orgánu při
MěÚ v Říčanech.
Závěrem bych chtěl všem popřát hodně úspěchů v novém roce. 

npor. Josef Schůt, Obvodní odd. Policie ČR – Nová Hospoda

Policie informuje 
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To není laciný titulek z bulvárního deníku. To je bohužel smutná
skutečnost.

Dovolte mi nejprve zrekapitulovat fakta:
– V květnu 2013 zastupitelstvo obce Kamenice schválilo obecně

závaznou vyhlášku, na základě které se s účinností od 1. 1. 2014
zakazuje na území obce Kamenice provozování sázkových her. 

– Na prosincovém zasedání zastupitelstva obce Kamenice paní radní
Mgr. Hloušková dodatečně zařadila bod o „znovupovolení“ provo-
zu výherních automatů (dále jen VA). 

– V rámci diskuze před hlasováním tuto změnu obhajovaly paní
Mgr. Šundová a paní Kunická.

– Všechny tři výše uvedené dámy spojuje, že to jsou bývalé, respekti-
ve stávající učitelky působící v Kamenici.

– Je dokázáno, že pravidelným hraním na VA může dojít až k patolo-
gické závislosti, která vede ke ztrátě osobnosti a vyžaduje dlouho-
dobou psychiatrickou léčbu.

– Statistiky dále prokazují, že na tyto hráčské činnosti se nabalují
další kriminální aktivity.

– Česká republika má na svém území největší počet VA, v přepočtu
na jednoho obyvatele, z celé Evropy!
Absurdita celé situace tkví v tom, že v květnu tohoto roku byla

vyhláška zakazující provozování automatů odsouhlasena s tím, že

nikdo ze zastupitelů nehlasoval proti ní.
Po půl roce tři zástupkyně učitelského
stavu náhle „prozřou“ a pod bohulibou
zástěrkou zamezení likvidace provozova-
telů restauračních zařízení, kde jsou automaty umístěny (Nová Hos-
poda, U Partyzána a Boston), se plamenně bijí za její odstranění. 

Otázka zní, proč zrovna zástupkyním kamenického učitelského sta-
vu záleží na tom, aby byl v naší obci provozován hazard? A na to
navazuje hned další logická otázka: Jak se tyto názory slučují s výko-
nem učitelské praxe? 

A teď to nejdůležitější, proč jsem vše sepsal. Při hlasování v květ-
nu nikdo nebyl proti vyhlášce. Po půl roce už hlasování dopadlo 4:4
(což na změnu, tedy návrat automatů, naštěstí nestačilo). Jenže co za
dalších šest měsíců? Neprozře záhadně někdo další? A my tady opět
budeme mít automaty?

Nevím, nerozumím tomu, a proto bych rád vyvolal svým článkem
diskuzi k dané problematice.

Na závěr ještě jeden postřeh. Zasedání zastupitelstva sledovaly
taktéž dvě nezletilé děti společně se svými rodiči. A asi v polovině
rozpravy jsem zaslechl: „ Maminko, já tomu nerozumím, proč naše
paní učitelka podporuje gamblerství? “ A tak jsem si jen tak pro sebe
řekl: ještě že na to nemusím odpovídat! Václav Valín

AMELIE  POMÁHÁ VE STŘEDOČESKÉM KRAJI LIDEM PO
ONKOLOGICKÉM ONEMOCNĚNÍ S NÁVRATEM DO ZAMĚSTNÁNÍ 

V počtu onkologicky nemocných zaujímá Česká republika přední
místa v Evropě. Loni to bylo více než 400 000 lidí, kteří prodělali
nebo mají onkologické onemocnění. Předpokládá se, že do roku 2030
vzroste jejich počet až třikrát. Česká republika dlouhodobě obsazuje
1. místo v Evropě v četnosti výskytu rakoviny tlustého střeva. 

„Lidé, kteří onemoc-
ní rakovinou, se často
dostávají do společen-
ské izolace. To je při-
pravuje o elán, příleži-
tosti, sebedůvěru,“ říká
zakladatelka občanské-
ho sdružení Amelie
Pavla Tichá. „I když je
léčba úspěšná, vracejí
se do normálního živo-
ta oslabení a před
sebou mají další zkouš-

ky. Čelí obavám některých zaměstnavatelů člověka po rakovině při-
jmout nebo těžko hledají částečný úvazek, který jejich kondici často
vyhovuje lépe než plné pracovní vytížení,“ dodává. Vzdělávací pro-
gram občanského sdružení Amelie se proto snaží cíleně snižovat
vnitřní i vnější bariéry, které lidem po onkologické nemoci brání
v návratu do zaměstnání.  

Občanské sdružení Amelie již sedmým rokem pomáhá onkologic-
ky nemocným a jejich blízkým překonávat nejrůznější zátěžové si-
tuace, které v souvislosti s onkologickým onemocněním vyvstanou,

Z redakční pošty 
Proč kamenické učitelky podporují hazard?

a to před, v průběhu i po skončení léčby. Centra Amelie pracují
v Praze, Olomouci a Rakovníku a poskytují také telefonickou a inter-
netovou poradnu. 

Do prvního běhu vzdělávacího programu nastoupilo loni v září
9 žen a 3 muži. V polovině ledna začíná druhý běh, který potrvá
5 měsíců a zahrnuje 11 dvou- až třídílných seminářů, samostatnou
i skupinovou práci a individuální poradenství. Skupina se schází prů-
měrně dvakrát až třikrát týdně, nejčastěji v dopoledních hodinách.
Program je určen zájemcům ze Středočeského kraje v produk-
tivním věku, kteří jsou vyléčení (jejich nemoc ustoupila a onko-
logický nález je negativní) a pobírají některý stupeň invalidního
důchodu.  

Vzdělávací program Návrat do zaměstnání po onkologickém
onemocnění Amelie, o. s.:
■ Poskytuje komplexní – kariérní, profesní, sociální i psychologické

- odborné poradenství. 
■ Umožňuje placenou pracovní praxi u dojednaných zaměstnava-

telů.
■ Na pracovní místo pro účastníka programu může zaměstnavatel

získat mzdový příspěvek.
■ Program je financován z Evropského sociálního fondu a ze státní-

ho rozpočtu ČR a díky tomu je pro účastníky zdarma. 
Více informací na webových stránkách Amelie 

www.amelie-os.cz/cz/zamestnavani
Nebo kontaktujte:

Terezu Žílovou (vedení projektu), tel: 608 458 302
Jitku Polanskou (komunikace a PR), tel: 602 233 774
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V bývalé hasičárně ve Všedobrovicích to žije
Je to opravdu tak. Od svého znovu-

otevření 12.10. 2013 poskytla hasičár-
na útočiště členům stavební komise,
přivítala účastníky veřejné schůze oby-
vatel Všedobrovic a Štiřína, po níž
následovala přednáška o výstupu na
Kilimandžáro. 

Poté dostala naše hasičárna adventní
háv a už jsme čekali na Mikuláše, kte-
rý se dostavil i se svými souputníky,
čertem a andělem, aby obdaroval sedm-
náct místních dětí. Za několik dní po
Mikuláši k nám zavítalo loutkové diva-
délko s představením Kašpárek jde do
Betléma. Kromě samotného představe-
ní děti potěšil i doprovodný program,
který se i přes nepřízeň počasí odehrá-
val na prostranství kolem hasičárny.
Rodiče se zatím hřáli u ohně. Naštěstí
se podařilo vnitřek budovy vytopit, tak-
že děti seděly v teple a se zatajeným
dechem mohly sledovat Kašpárkovu
cestu k Betlému. Adventní nálada byla
umocněna výborným cukrovím a svaře-
ným vínem, takže nikdo nepospíchal
domů. Zavítali k nám i náhodní kolem-
jdoucí – rodina ze Struhařova, již přilá-
kalo světlo v oknech. Psali jsme už přece, že u nás máme perníkovou
chaloupku! Tak teď už i struhařovští vědí, že ve Všedobrovicích
mohou navštívit letos i v příštím roce kulturní akce komornějšího
rázu.

Na pátek 13. prosince jsme symbolicky naplánovali přednášku
o první pomoci. Počasí nám nepřálo, protože mlha byla hustá tak, že
by se dala krájet. Avšak 35 spoluobčanů různých profesí (policisté,
učitelky) se nebálo a bílou kaší se k hasičárně prodralo, a to bez újmy
na zdraví či vozidle. Cesta zpět se již každému zdála mnohem bez-

pečnější, jelikož posluchači byli sezná-
meni s problematikou první pomoci
a jejich vnitřní jistota byla posílena
o vědomí, že alespoň trochu vědí co,
jak a kdy dělat, pokud nastane stav, kdy
je nutno poskytnout první pomoc. 

Nesmíme zapomenout na deskové
hry, které si můžete přijít zahrát každý
druhý pátek. Děti se už naučily pravidla
scrabble a dalších stolních her, které
pomáhají krátit dlouhou chvíli a rozví-
jet kombinační schopnosti i jiné doved-
nosti. Nebavilo by vás to také?

Poslední letošní akce s datem 22. 12.
měla název Vánoční trhy pro opozdilce,
protože jsme chtěli dát možnost těm,
kteří zapomněli či nestihli koupit dárek,
aby se nemuseli hnát autem do Prahy
a mohli si v klidu vypít vánoční punč
s námi ve Všedobrovicích. Po staročes-
ku ozdobený vánoční stromek u vrat
hasičárny naznačoval, že chceme před-
stavit tradiční řemesla a staročeské
pokrmy.

Opravdu nás těší, že do hasičárny
chodíte, a doufáme, že v příštím roce
tomu bude nejinak. Děkujeme všem,

kteří se na organizaci akcí doposud podíleli. Aktuálně máme horkou
novinku: již jsou nainstalovány dveře od toalety! Od Ježíška si letos
přejeme vodovodní přípojku. Pokud nás vyslyší, bude veškerý kom-
fort návštěvníků zaručen. Na rok 2014 připravujeme totiž další zají-
mavý program, o němž se včas dozvíte ze stránek Zpravodaje a z pla-
kátků, avšak sledujte i náš profil na facebooku (https://www.face-
book.com/Vsedobrovice.Stirin).

Přejeme všem lidem dobré vůle šťastný a klidný nový rok.
Osadní výbor Všedobrovic a Štiřína

Vánoční trhy v Těptíně
V sobotu 21. 12. 2013 jsme se opět sešli u kapličky. 
Vůně i chuť medoviny, svařeného vína, klobás, polévky, štrůdlů i koblížků nám

zpříjemnily předvánoční setkání s přáteli i známými.
A jako připomínku na tyto sváteční chvíle jsme si mohli zakoupit krásné hrníčky,

andělíčky, speciální marmelády a výrobky dětí z lesní školky Plamínek. Na tyto pěk-
né chvíle budeme velmi rádi vzpomínat a doufáme, že se zase za rok setkáme.

Děkujeme všem, kteří toto hezké setkání pomohli uskutečnit, a všem, kteří přišli.
S. Z., Těptín

chválí: 
■ lahodný punč a sváteční atmosféru na advent-

ním vánočním trhu ve Všedobrovicích

Veřejné oko 
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KDO VLASTNĚ JSEM? 
Melanie GIDEON byla už autorkou

čtyř knih, když jí v hlavě začala uzrá-
vat myšlenka na napsání románu
MANŽELKA 22, který ji proslavil na
celém světě. Manželství je někdy jako
bludiště, ve kterém ztratíme jeden dru-
hého. A možná i sami sebe. Možná to
způsobilo těch pár kil, které jsem při-
brala. Možná to bylo tím, že jsme si po
téměř dvaceti letech manželství pře-
stali mít co říct. Měla jsem zkrátka
pocit, že ztrácím sama sebe, přestože
mě čeká ještě celá druhá půlka života...
Co si s ní počnu? A pak se v mojí mai-
lové schránce objevila výzva k účasti na anonymním internetovém
průzkumu Manželství v 21. století... Ani ve snu by mě nenapadlo, jak
zásadně to změní můj život. Předtím jsem byla Alice Buckleová,
manželka a matka, učitelka dramatu a nadšená uživatelka Facebooku,
který byl pro mě víceméně jediným spojením se světem mimo rodi-
nu a práci. Teď je ale ze mě účastnice průzkumu s přezdívkou Man-
želka 22. Jak to dopadne se dozvíte, když si knihu přijdete vypůjčit
do místní knihovny.

KNIHA O (OPRAVDOVÉM) ŽIVOTĚ
HVĚZDY NÁM NEPŘÁLY - tak se jmenuje dojemné, čtenáři

milované dílo neobyčejně oceňovaného autora Johna GREENA. Je to
kniha chytrá, odvážná, neuctivá a drsná, která se zabývá vzrušujícím,

tragickým a vlastně i zábavným téma-
tem - totiž tím, jaké to je, když je člověk
naživu a zamiluje se. Jemu je sedmnáct,
jí šestnáct. Potkají se a zamilují se do
sebe. Ona má rakovinu v posledním sta-
diu, on ze souboje s rakovinou vyšel
s amputovanou nohou. Ti dva se výbor-
ně doplňují, a navíc je spojuje osobitý
pohled na život i na chorobu, která je
postihla... Jejich společná cesta trvá jen
pár měsíců a jako každý velký milostný
příběh končí smrtí. Přesto kniha není
o smrti. Je o lásce. O tom, že hrdinové
nemusejí být zblízka takoví, jak jsme si
je představovali, že svět není továrna na
splněná přání a že opravdová statečnost
nemusí vždycky zachraňovat lidstvo. O tom, že i za pár měsíců se dá
prožít malá věčnost. Originální a citlivá knížka je napsána s mimo-
řádným smyslem pro humor a sarkasmus a díky autorovu vyprávěč-
skému talentu má neuvěřitelné silné vyznění.

Na shledanou se těší Bohumila Roubíčková
knihovnice z Kamenice

tel.: 323 671 048, e-mail: knihovna.kamenice@tiscali.cz

PŮJČOVNÍ DOBA: 
pondělí 8 - 12 13 - 16 hod.              
úterý 12 - 16 hod.
čtvrtek 8 - 12 13 - 18 hod. 

Novinky z knihovny

1 2014

Sportovní klub Kamenice Vás ve spolupráci 
s Kulturním centrem Kamenice zve na

8. NEKUŘÁCKÝ SPORTOVNÍ PLES

Kdy: v sobotu 25. ledna 2014  20:00-02:00
Kde: Kulturní dům Kamenice

Atraktivní sportovně-kulturní program,
vyhlášení sportovců 2013,
tombola, soutěže.

Vstupné 200,- Kč

Předprodej: KC Kamenice
323 672 643, 731 045 466
kckamenice@obeckamenicecz

Klub žen Kamenice
vás zve na

KARNEVAL

16. února 2014 od 14 hodin v KD Kamenice
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seznamte se …

Kolik členů sbor dobrovolných hasičů Těptín vlastně má?
Celkem má sbor přes 100 členů. Musíme ale rozlišovat mezi dvě-

ma subjekty. Tím prvním je sbor dobrovolných hasičů, což je zájmo-
vá organizace, jako třeba fotbalisti v Kamenici nebo včelaři ve Stru-
hařově. Teď, ke konci kalendářního roku, máme práci s tím, že obe-
síláme naše členy, aby zaplatili příspěvky. Částka je skoro zanedba-
telná, je to 150 korun na rok, ale za ty, kteří to nezaplatí, to musíme
dát z vlastního. Přitom celá částka za člena nezůstává ve sboru, ale
80 korun z každého příspěvku odesíláme na Okresní sdružení hasičů.
To znamená, že i když náš člen roční příspěvek neuhradí, stejně za
něj odvedeme 80 Kč. V tuto chvíli nemáme od členů vybráno přes 10
tisíc, což znamená, že u některých to je i za dva roky zpět. Proto jsme
se rozhodli je obeslat a zjistit, zda nadále chtějí být členy nebo jim
máme členství do konce roku pozastavit. Úhrada členských příspěv-
ků je přitom podle Stanov Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska
jednou ze základních povinností dobrovolného hasiče.

Nebylo by pak lepší tolik členů nemít, když je s nimi jen prá-
ce?

Víte, zase je to spolek, co jiného na té vesnici existuje? V Těptíně
jsou hasiči, v Kamenici fotbalisti, jinde zase včelaři, to už vyjde

Když jsem si připravovala rozhovor s velitelem těptín-
ských hasičů, panem Ladislavem Červeným, měla
jsem trochu jinou představu. Jak si budeme zvesela
povídat o práci hasičů, o jejich výcviku, o hasičárně,
o technickém vybavení. K těmto tématům jsme se
samozřejmě dostali také, ale začali jsme z jiného
konce. Sešli jsme se v klubovně těptínské hasičárny,
takže první otázka byla nasnadě:

nastejno. Já vím, že teď pořádáme málo akcí, jako jsou plesy, zábavy
a podobně, ale i s tím teď máme problémy, a to nejen finanční.
V posledních letech byl problém i s hospodou v Těptíně, kde se zába-
vy dřív pravidelně konaly, konkrétně s kvalitou jídla. A rovněž je stá-
le méně lidí, kteří se do organizování těchto akcí aktivně zapojují. 

Pokud vím, hasiči pořádají kromě zábav také dětský den, jar-
ní úklid…

Už ne.

Už ne?
Protože při pořádání těchto akcí dochází k nedorozuměním.

S nástupem Osadního výboru se najednou všechno změnilo. Proto
jsme si řekli, že od některých akcí, které jsme vymysleli a začali je
organizovat, upustíme a budeme se věnovat organizaci akcí, které
vyplývají z našeho poslání. Rádi bychom např. zachovali pořádání
Dětského dne v Těptíně, což je dlouholetá hasičská akce pro děti
nejen z Těptína. Není to ale tak, že bychom měli jen neshody se čle-
ny Osadního výboru. Chodí na nás stížnosti, které musíme řešit. 

A co dělají hasiči v Těptíně špatně, v čem je problém?
To my právě nevíme. S panem starostou teď řešíme stížnosti, kte-

ré došly až na Generální ředitelství Ministerstva vnitra. Od místních
lidí, kteří místo aby se přišli domluvit a chtěli něco vyřešit, rovnou
napíší stížnost. Co se týče osadního výboru, je dobře, že ho Těptín
má, ale měl by fungovat jako prostředník mezi osadníky a Obecním
úřadem. Není to pracovní orgán, jehož základní povinností by bylo
zvelebovat osadu. Lidi, včetně dobrovolných hasičů, se postupně roz-
trhali na jednotlivé „party“ a to rozhodně k ničemu dobrému nevede. 

Dala by se tahle situace nějak zlepšit?
Nezlepší se, dokud nebudou jedni respektovat druhé. Stručně řeče-

no, pokud bude osadní výbor mít snahu měnit stávající věci bez
vědomí těch, kteří je vytvářeli, nepůjde to a bude to vždycky dělat

SBOR DOBROVOLNÝCH 
HASIČŮ 
TĚPTÍN
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zlou krev. V žádném případě nechci nikoho podezírat ze zlých úmys-
lů, spíš si myslím, že spousta nedorozumění pramení z nevědomosti
a někdy možná až přílišné horlivosti. 

Vraťme se ale zpátky k mojí úvodní otázce: říkal jste, že je
potřeba rozlišovat mezi dvěma subjekty: sborem dobrovolných
hasičů a…

Tím druhým je výjezdová jednotka, kterou ze zákona obec musí mít
a jíž je zřizovatelem. V obci Kamenice má jednotka 18 členů – kro-
mě velitele jednotky má dva velitele družstev, tři strojníky a dvanáct
hasičů.

1 2014

bychom mít třeba novou cisternu, ta stávající Tatra 148 CAS 32 je ze
sedmdesátého devátého roku. To že vypadá, tak jak vypadá, je jen
proto, že se o ni staráme. Ale za stávajících podmínek je technické
vybavení úplně dostačující. 

Jak vlastně těptínská výjezdová jednotka funguje? 
Naší povinností danou zákonem je vyjet do 10 minut. Stává se vel-

mi často, že jsme schopni vyjet i během dvou minut i přesto, že
nemáme povinnost držet 24hodinovou službu. Musíme mít zajištěnou
tzv. akceschopnost jednotky. To v praxi znamená, že vždycky někdo
z těch 18 lidí musí být k dispozici a to v počtu pro družstvo hasičů
minimálně o zmenšeném početním stavu. Máme obrovskou výhodu
v tom, že jeden z našich řidičů-strojníků, pracuje na obecním úřadě
a máme domluveno s panem starostou, že ve chvíli, kdy je potřeba,
může okamžitě přijet a zúčastnit se výjezdů. 

K čemu vyjíždíte nejčastěji?
Dřív to byly hlavně požáry lesů, těch už teď tolik není. Teď tu

máme nový fenomén, který sem přišel z Prahy, a to jsou požáry kon-
tejnerů, popelnic a odpadkových košů. Nejhorší je, že ty kóje na kon-
tejnery s tříděným odpadem většinou shoří úplně celé. Bohužel se
jedná o několikaletou záležitost. Místní policie již, myslím, na strán-
kách zpravodaje dokonce uveřejnila výzvu pro občany, aby pomohli
při dopadení pachatele této trestné činnosti. Dále jednotka vyjíždí na
různé technické pomoci a také na dopravní nehody – těch bohudík
není v současné době tolik.

SDH Těptín má také kroužek mladých hasičů. Jak je početný? 
Bude to znít až neuvěřitelně, ale měli jsme tu dokonce 30 dětí.

Bohužel ne všechny hasičina bavila natolik, aby u toho vydržely.
V současné době máme registrovaných 17 dětí ve věku od 9 do 16 let.
Ale i tak máme problémy, abychom našli čas, který by vyhovoval
všem dětem, protože spousta z nich má každý den nějaký kroužek.
Vím, že je to těžké, ale bylo by dobré přinejmenším k hasičině při-
stupovat tak, že když už něco dělám, dělám to pořádně. 

Dovolte mi ještě jednu otázku: Co Vás na téhle práci láká, že
se jí věnujete nejen v rámci svého povolání jako profesionální
hasič, ale ještě k tomu jako dobrovolný hasič? Kdo jsou lidé, kte-
ří se věnují hasičství, co je k tomu táhne – pocit, že pomáhám,
že zachraňuji životy?

Ano, to je určitě ten hlavní důvod. Pokud se rozhodnu pro takové-
ho koníčka v mém případě i povolání, musím to brát jako poslání
a službu lidem, kteří se dostali do nepříjemných situací. Tady v Těp-
tíně bych to časem rád někomu předal a těší mě, že je tu dost mladých
kluků, které hasičina baví a kteří za to dovedou vzít. V naší výjezdo-
vé jednotce jsou už čtyři profesionální hasiči, což má výhodu v tom,
že tihle kluci nemají problém chovat se profesionálně ani coby čle-
nové dobrovolného sboru. A to je dobře. 

Lucie Moučková

Musejí všichni členové projít nějakým speciálním výcvikem? 
Ano. Členové mají za sebou základní kurz v hasičské škole

v Bílých Poličanech, který mimo jiné zahrnuje kurz dýchacích pří-
strojů, aby mohli při požárech do ohně, kurz na motorové pily, kurz
na vyprošťovací zařízení, zdravotní kurz. Řidiči pak mají ještě stroj-
nický kurz. Každých pět let musejí všichni projít přeškolením a kaž-
doročně se účastní odborné přípravy a výcviku organizovaných
Hasičským záchranným sborem Středočeského kraje.

Dostávají členové výjezdové jednotky nějaký honorář?
Žádný. Jediná výjimka, co já pamatuji, byla v loňském roce. Po

povodních přišel pan starosta a všem z výjezdové jednotky, kteří
pomáhali prakticky čtyři dny nonstop, dal odměnu. A pak vlastně ješ-
tě jednou každý člen jednotky dostal odměnu 1000 Kč za zásahy při
orkánu Kyrill. Všichni do jednoho jsme ji obratem věnovali na opra-
vu vozidla Land Roveru, který byl zasažen padajícím stromem. Jinak
všechny výjezdy, údržba techniky i všechno ostatní děláme ve vol-
ném čase a zadarmo. 

Máte dostatečné technické vybavení?
Teď ano. Myslím si, že jsme teď dosáhli maxima na to, co tady

potřebujeme. Samozřejmě bychom vždycky chtěli lepší. Mohli
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Torzo lípy na hrázi Štiřínského rybníka
Dub v ulici Na Výsluní
Lípa u kapličky na Ládví
Smrk na křižovatce v Olešovicích
Dub u vchodu do Strojmetalu
Lípa u kapličky v Těptíně
Smrk ve Vlčí rokli
Sloní buk v Hornopožárském lese

Památná lípa na bývalé všedobrovické hrázi
Lípa pod Základní školou
Katalpa u dětského hřiště v Kamenici
Jírovec v kaštanové aleji na Těptín
Lípa na hrázi Křísovského rybníka
Bříza na Ringhofferově náměstí 
Jíva na dětském hřišti na Nové Hospodě

POZNEJ STROMY V KAMENICI

Přiřaď správná písmena a vylušti tajenku!

Správnou odpověď zašli na e-mail valaskova@obeckamenice.cz, první tři výherci obdrží
knížku Kamenice v proměnách věků
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA KAMENICE

Aukce obrazů byla úspěšná
Po dvou letech jsme znovu uspořádali aukci obrazů spojenou

s drobným prodejem výrobků našich žáků. Měli jsme připraveno asi
70 obrazů do dražby a další pro volný prodej. Žáci také vyrobili vel-
ké množství vánočního zboží a paní učitelky připravily domácí
občerstvení. Rodiče si mohli vybrat mezi drobnými výrobky dětí,
mohli přímo nakoupit obrázky nebo se zapojit do aukce, a získat tak
obraz, který namalovali žáci ve výtvarném kroužku pod vedením
paní učitelky Salačové.

Celková částka získaná z této akce je více než 90 000 Kč a bude
použita zvláště na úhradu výukových pořadů pro žáky, akcí zaměře-
ných na prevenci rizikového chování dětí nebo k doplnění výuky.

Touto cestou bych ráda poděkovala všem pedagogům, kteří při-
spěli k příjemné atmosféře na celé akci, zejména paní učitelce Hele-
ně Salačové, hlavní organizátorce a vedoucí výtvarného kroužku, kde
obrazy vznikaly. 

Moc také děkujeme členům školské rady - Mgr. Dziadkiewiczovi
a Mgr. Uhrovi, kteří celý večer moderovali, i všem, kteří se jakkoliv
do této akce zapojili a pomohli nám. 

A samozřejmě obrovský dík patří všem sponzorům, kteří si obrazy
i jiné výrobky žáků koupili.

Stálo nás to všechny mnoho času, příprav a nervů, ale určitě si
můžeme říci – stálo to za to! Věřím, že jsme my všichni společně,
učitelé i kupující, měli krásný pocit z toho, že jsme udělali něco pro
tu NAŠI ŠKOLU. Ještě jednou moc děkujeme.

Mgr. Pavlína Tolarová, ředitelka školy

Byl to docela oříšek
I letos se mohli žáci osmých a devátých ročníků zapojit do olym-

piády v českém jazyce. Úkoly vypadaly na první pohled jednoduše,
avšak úspěšným řešitelem se mohl stát jen ten, kdo splnil zadání
přesně, úplně a samozřejmě gramaticky i stylisticky správně. Tak
například, jak byste odpověděli: kterých pět různých existujících čes-
kých příjmení má ve svém základu osobní jméno Pavel? Nebo: proč
při vstupu na novou školu je rada Snažte se, ať zapadnete! dvojznač-
ná a jaké má vlastně významy? Anebo: které slovní tvary ve větě Jen
osel se živí vlastní prací. mohou být – samostatně vzaté – také slo-
vem jiného slovního druhu? 

Nejlépe se s úkoly olympiády vyrovnali Michaela Havlíčková, Ště-
pán Maroušek a Petr Dvořáček z devátých tříd. Srdečně blahopřeje-
me. Mediální skupina ZŠ 

Byli jsme úspěšní v soutěži
„Mladý chemik ČR“.
Druhý prosincový týden reprezen-

tovali tři žáci z devátých tříd naši ško-
lu v soutěži „Mladý chemik ČR“, kte-
rou organizovala Masarykova střední
průmyslová škola v Praze.

Této soutěži předcházelo školní
kolo, které absolvovali všichni žáci
z devátých tříd. Po napsání odborné-
ho rychlotestu, laboratorní práce
a výpočtech se stali nejúspěšnějšími
řešiteli Sandra Newaldová, Jan
Ševčík a Štěpán Maroušek. Ti nás
odjeli reprezentovat do Prahy a vezli
s sebou ještě model molekuly sacha-
rozy. Po tříhodinovém soutěžení se
naše družstvo dělilo o druhé místo se
školou z Berouna. Závěrečný „roz-
střel“ nás bohužel posunul na 3. mís-
to. V soutěži žáci prokázali své teo-
retické i praktické znalosti a doved-
nosti a skvěle reprezentovali naši
školu.

Věra Brtnová, učitelka ZŠ
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Přišla za námi Beluška
V pátek 13. 12. 2013 jsme měli v hodině etické výchovy návštěvu.

Přišel za námi vodicí pejsek Beluška se svou nevidomou paničkou
paní Irenou Stefanovou a dalšími dvěma kamarády. Dozvěděli jsme
se od nich především, jak se chovat k vodicím psům. Že se na ně
nesmí volat, mlaskat, ani je hladit. Protože když pejsek pracuje,
nesmí být rozptylován, chvilková pejskova nepozornost by mohla
zavinit úraz nevidomého. 

Všichni jsme si také na vlastní kůži vyzkoušeli, jaké to je, když
někdo nevidí. Se zavázanýma očima jsme nalévali vodu do sklenice,
procházeli jsme se po chodbě, na které byly nastraženy různé překáž-
ky, a my se jim museli s pomocí slepecké hole vyhýbat. Dále jsme
identifikovali předměty, které byly ukryty v nákupní tašce. Nakonec
jsme měli možnost prohlédnout si různé kompenzační pomůcky, kte-
ré nevidomým usnadňují život. 

Nejzajímavější však bylo to, že jsme téměř na naší návštěvě nepo-
znali, že jsou nevidomí. Byli velmi stateční a obdivuhodní. Celá bese-
da byla pro nás velkým zážitkem a poučením a dostali jsme navíc pří-
slib, že k nám do školy opět rádi přijdou.

Blanka Olejníčková, učitelka ZŠ a žáci 6. A

Byli jsme „ preventivně“ v Policejním muzeu v Praze
Dne 12. 12. 2013 vyrazily třídy 8. A, B a C na návštěvu Policejní-

ho muzea. Nastoupili jsme do autobusu a za 45 minut jsme vystupo-
vali u Kongresového centra v Praze. Protože jsme přijeli dřív, udělali
jsme si kratší procházku po Vyšehradě. Podívali jsme se na Vltavu
a místo, odkud skočil Šemík. Následoval přesun přes Nuselský most
do Policejního muzea. Jako první jsme si v muzeu užili přednášku
s panem Fialou, který je bývalým aktivním policistou. Seznámili jsme
se s problematikou šikany a násilných trestných činů. Po přednášce
jsme měli rozchod po muzeu. Nejzajímavějším oddělením byla míst-
nost, která mapovala historii české kriminalistiky.  Líbila se nám také
expozice věnovaná drogové problematice, která nás donutila zamys-
let se nad problémy souvisejícími s užíváním drog. Tato akce se nám
moc líbila a přinesla nám zajímavé zážitky. Třídy 8. A, B, C

„Cesta k lepší budoucnosti“ tentokrát 
vedla do Mladé Boleslavi.
28. listopadu 2013 měly deváté třídy v rámci projektu Cesta

k lepší budoucnosti opět možnost navštívit výrobní podnik
a seznámit se s dalšími profesemi. A nebyl to podnik ledajaký –
Škoda Mladá Boleslav je továrna obrovská, moderní, automatizo-
vaná, elektronicky řízená …a čistá. Žáci měli možnost navštívit
provoz, kde se montují motory a převodovky, a lisovnu plechů na
karosérie. Překvapila je organizace výroby, pracovní tempo,
množství zaměstnanců, množství firem – subdodavatelů, objem
automatizovaných činností, ale i to, jak těžké je dnes stát se
zaměstnancem tohoto podniku. Součástí exkurze byla i prohlídka
zajímavých expozic Muzea Škoda auto. 

Mediální skupina ZŠ
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PLAMÍNEK –
školka již začala

Zástupce lesní mateřské školky Devětsil vede
skupinu pro tvorbu standardů kvality pro lesní
mateřské školky v celé ČR. O tom, jak se pozná
dobrá práce v lesní mateřince, vypovídá Mgr.
Veronika Zimmelová.

Kamenická lesní mateřinka Devětsil: 
JAK SE POZNÁ DOBRÁ LESNÍ ŠKOLKA?

Kde se vzala potřeba určit, co to je dobrá lesní mateřská školka?
Potřebu vymezit si předpoklady dobré práce pociťovala Asociace lesních mateřských

školek, její členské školky a rodiče dětí, které školky navštěvují. Lesní školky rostou
jako houby po dešti, kvalita se však v praxi různí. 

Můžete být konkrétní?
Setkali jsme se třeba s tím, že některá třída školky se označuje jako lesní, ale do lesa

děti zavítají jednou týdně. Je to kvalitní lesní třída? Dosažitelnost volné přírody je jed-
ním z mnoha vytvářených kritérií dobré lesní školky. Mezi další patří třeba počet dětí
ve skupině, poměr počtu dětí a pedagogů, profesní předpoklady pracovníků školky,
způsoby vyhodnocování práce, bezpečnostní pravidla… Je toho více. Smyslem stan-
dardů kvality je udržet si dobré jméno, a to dobrou prací. Standardy budou stejně jako
v zahraničí garantovat určitou úroveň práce. Jasně určí, co mohou rodiče od lesní škol-
ky očekávat. Splnění standardů bude vodítkem při hledání dobré lesní mateřinky.

Jakou roli hraje v tomto procesu Devětsil?
Devětsil má v tomto procesu zprostředkovaně vůdčí roli. Mám na starosti vedení

tvorby standardů kvality. 

Jde o týmovou práci? 
Převážně ano. Této práce se účastní zástupci školek z řad koordinátorů, pedagogů

i rodičů. Jsem velmi vděčná za příležitost pracovat se zkušenostmi a představami toli-
ka lidí. Zčásti je tato práce samostatná. Třeba úkol prostudovat domácí a zahraniční
dokumenty určující kvalitu byl jen mou odpovědností. 

Předpokládám, že to má dopad na Devětsil…
Samozřejmě. Naším cílem bude standardy kvality naplňovat. Práce na jejich tvor-

bě nám pomáhá reflektovat naši práci v Devětsilu už nyní. 
Do nového roku s přáním naplňování dobrých předsevzetí,

Mgr. Veronika Zimmelová, www.devetsil.eu

Do nového roku 
s pořádným odrazem!

V prosinci jsme si spolu s dětmi a mnohými dospělými
prožili stavbu Betléma. S napětím jsme pozorovali, jak se
každým týdnem betlémská krajina mění. Hodně jsme pra-
covali s ovčím rounem a filcem, neboť kromě nerostů byl
tento materiál zastoupen ve všech říších. Děti za sebou
mají první měsíc „ostrého“ provozu školky, ze kterého si
asi nejvíce užili stavbu jurty a její zabydlování.

Se zabydlováním jurty a tvořením pravidel ve školce
budeme pokračovat i v lednu. Kromě toho je první měsíc
v roce ve znamení ČASU. Děti se seznámí s přirozeným
koloběhem přírody, střídáním jednotlivých ročních obdo-
bí a vzájemnými vztahy mezi pojmy měsíc-týden-den.
Cílem je získání povědomí o kalendářním roce a upevně-
ní základné orientace v čase.

Jak jsme již avizovali v prosincovém čísle Zpravodaje,
novinkou o. s. Plamínek Těptín je kroužek s názvem
Jiskřičky. Je určen rodičům a dětem ve věku 1-2 roky,
provázený říkadly z přirozených časů, rytmem, cvičením
pro děti, písničkami a tanečky, rytmickými dřívky
a šátečky. Scházíme se každý pátek dopoledne od 10:00
hod. v zázemí školky. Začínáme již 17. 1.

Také naše pondělní večerní tvoření pro dospělé neza-
hálí. V kruhu devíti žen jsme si v průběhu posledních
dvou měsíců každá vyrobila adventní kalendář z filcu
a Marii, Josefa a Ježíška z ovčího rouna. Těmito výrobky
jsme si pak zpříjemnili vánoční atmosféru ve svých
domovech. Přidejte se i vy k nám od ledna každé liché
pondělí a užijme si společně chvíle tvoření, různých pří-
běhů, zážitků, sdílení a spousty legrace. 

za Plamínek Monika Matoušková
www.plaminek.info



18

Zprávy z kostelecké mateřinky
V mateřské škole se děti rozhodně

nenudí, stále se tu něco děje. Hlavní
důraz samozřejmě klademe na výchov-
ně vzdělávací činnost podle školního
vzdělávacího programu Okna poznání
dokořán, ale umožňujeme dětem získat
u nás i něco navíc. Od konce září
mohou děti navštěvovat sedm kroužků
a každý měsíc pro ně připravujeme dal-
ší zajímavé akce. Na besedu s ukázkou
sov a dravců do MŠ přijeli sokolníci,
vydali jsme se do Prahy na interaktivní
výstavu „Radek Pilař dětem“ a přitom
si prohlédli orloj a Staroměstské
náměstí. V Kulturním do-
mě v Kamenici jsme na-
vštívili divadelní předsta-
vení Ferda Mravenec
a Labutí princezna. Také do
školky přijelo již třikrát
zájezdové divadlo. Ve vý-
tvarné dílně jsme s paní
Junovou malovali na textil-
ní tašky. Fotili jsme se na
vánoční pohlednice i do
našeho školkového kalen-
dáře. Vyráběli jsme dýňové
ozdoby i vařili jablečný
kompot a ochutnávali cizo-
krajné ovoce. Na vycház-
kách po okolí jsme mohli
pozorovat výlov rybníka a dušičkově vyzdobený hřbitov. Koncem
listopadu mohly děti s rodiči strávit ve školce příjemné chvilky při
zdobení perníkových ozdob. Začali jsme jezdit na plavecký výcvik
do Benešova, v lednu nás čekají pobyty v solné jeskyni a v únoru
lyžování na Chotouni.

Výčet dalších aktivit by mohl ještě pokračovat, ale důležité je, aby
se při všech činnostech děti naučily komunikovat se svým okolím,
respektovat se a navzájem si pomáhat. 

A nejen to, v letošním školním roce více pomáháme i ostatním: na
podzim jsme při vycházkách do lesa sbírali s dětmi žaludy a kašta-
ny, které jsme donesli, spolu s dalšími pamlsky, do obory. Již od září
pomáháme také životnímu prostředí. MŠ se zapojila do projektu
Zelená škola a u schodiště je umístěn sběrný box na drobný elektro-
odpad a baterie. Tento sběrný box mohou využít i obyvatelé Kostel-
ce.

Opravy a úpravy oděvů
Přešívání a drobné správky

Krejčovské služby

Barbora Prošková 
tel.: 606 448 870

V adventním čase jsme pro děti připravili
projekt s názvem Pomáháme. Povídali
jsme si o tom, že dárky nejen dostáváme, ale
že i malé děti mohou pomáhat ostatním.
A tak jsme se dali do přípravy perníčků.
Zadělávali jsme těsto, vykrajovali, zdobili
a balili jsme perníkové stromečky, které
jsme prodávali za dobrovolnou cenu při
slavnostním rozsvícení vánočního stromu
v Kostelci. Získali jsme tak 5. 674,-Kč. Část
peněz (4.000,-Kč) jsme zaslali na konto
Adventních koncertů, vysílaných Českou
televizí. Děti tak mohly vidět, komu pomá-
hají a na co budou jejich peníze využity.

Fotografie z projektu i z našich
dalších akcí jsou uveřejněny na
našich webových stránkách:   .

Také v novém roce budeme
pomáhat, zapojíme se do charita-
tivní akce Sněhuláci pro Afriku.
Doufáme, že se vše vydaří a že se
nejen pobavíme, ale i pomůžeme
dobré věci. Výtěžek z akce bude
věnován dětem v Gambii

Na závěr bychom vám všem
chtěli popřát hodně zdraví, rados-
ti, pohody a úspěchů v novém
roce.

Za děti a zaměstnance MŠ
Jitka Kubátová

Zimní stadion Velké Popovice
Odpolední bruslení s hudbou

LEDEN 2014

st   1. 1. 13:00 – 15:00

so  4. 1. 14:00 -  16:00
ne  5. 1. 15:00 -  17:00
ne 19. 1. 15:00 -  17:00
so 25. 1. 14:30 -  16:30
ne 26. 1. 15:00 -  17:00
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Oddíl orientačního běhu Kamenice bilancuje
Žákovská skupina v roce 2013
Náš oddíl se od svého založení v roce 2001 věnuje dětem. V naší

žákovské skupině bylo v roce 2013 téměř 50 dětí ve věku od 6 do 14
let. Trénujeme, jezdíme na závody, pořádáme soustředění a další
zábavné aktivity ve snaze vytvořit z dětí dobrou partu a připravit jim
hezké sportovní dětství s kamarády - a navíc v přírodě. Myslíme si,
že se to daří zatím velmi dobře, děti jsou nadšené, rády se všech akcí
účastní a díky tomu přicházejí i úspěchy. Kamenice se tak řadí v ČR
k nejúspěšnějším oddílům a naši žáci vozí medaile, které vždycky
potěší.

Dorost a junioři 
Skupina dorostu a juniorů v roce 2013 opět dokázala svými výsled-

ky ve velké konkurenci udržet náš oddíl mezi nejlepšími v ČR. Tým
dorostenek ( Bořánková, Hausenblasová, Procházková, Hlubučková)
zvítězil s výjimkou jednoho závodu (byly celkem 2) ve všech závo-
dech štafet a získal tak suverénně první místo v Českém poháru šta-
fet. Tým dorostenců skončil na pěkném pátém místě. V nejvyšší
týmové soutěži lize klubů se náš dorost celkově umístil na skvělém 3.
místě!

Náš mladý tým v kategorii dospělých skončil čtrnáctý, avšak v příš-
tím roce posílí o naše hvězdy z dorostu…. 

Oddílové akce v roce 2013
Sezónu jsme začali na březnovém žákovském víkendovém soustře-

dění v Říčanech. 
Hned další víkend

patřil pravidelnému
velikonočnímu sou-
středění, opět v Dok-
sech. Sjelo se nás více
než 100 a společně
jsme proběhali stále
ještě zasněžené lesy
v okolí Máchova jeze-
ra. 

Na jaře žáci jezdili
na krajské žebříčkové závody a sbírali body do dlouhodobé soutěže.

Na Poháru škol v Praze - Kamýku naše družstvo získalo první mís-
to a do Kamenické školy přivezlo krásný pohár!

Koncem dubna proběhlo první mistrovství v nočním orientačním
běhu a hned první stříbrná medaile pro Karolínu Bořánkovou. 

Hned v květnu jsme se zúčastnili Mistrovství republiky ve sprintu
v centru Chrudimě za přímého přenosu České televize, pro Kamenici
mistrovský titul v dorostu pro Karolínu Hausenblasovou.

V květnu za námi přijela Česká televize. Natáčela pořad Žijeme
sportem, který představuje rodičům jednotlivé sporty a který je pro
Vás stále ke zhlédnutí v archivu České televize (http://www.ceskate-
levize.cz/ivysilani/10520031365-zijme-sportem/213471290330018/)

V květnu začaly závody Celostátního žebříčku jednotlivců, do kte-
rého vstoupilo 14 našich nejlepších dorostenců a juniorů s potřebnou
licencí.

Na konci května jsme odjeli na víkend do Vrbna pod Pradědem,
kde se konal celostátní Český pohár štafet a také Vyzývací pohár žac-
tva. Celá akce se zapsala zlatým písmem do naší kroniky. Žáci si
odvezli celkové druhé místo a dorostenky zvítězily.

Z červnového Mistrovství ČR na krátké trati v Jeseníkách přivezla
Krystýna Hlubučková stříbrnou medaili, Vojta Kettner byl čtvrtý.

V létě jsme uspořádali tradiční týdenní tábor, tentokrát v Kytlici
u Nového Boru. Děti zažily nejen tradiční tábornický život plný růz-
ných her v přírodě, ale i atmosféru velkých mezinárodních závodů,
které se zde tou dobou konaly. A medaile jsme přivezli opět!

Na konci srpna v Janově v Jizerských horách se sešla skupina od

žáků po dospělé na týdenní soustředění, kde jsme kromě tréninků
stihli i cyklistický OB závod po Jizerských horách a různé týmové
hry.

V září skončily závody Celostátního žebříčku, nejlépe si vedly
dorostenky - Kája Bořánková 3, Mája Procházková 7., Kristýna Hlu-
bučková 10., v dorostencích Vojta Kettner 4. a v juniorech Ondra
Semík 10.

Vrcholem individuálních závodů bylo Mistrovství ČR na klasické
trati v Jesenkách. Jedno stříbro bylo i pro Kamenici zásluhou Karolí-
ny Bořánkové, dvě skvělá, i když trochu smolná čtvrtá místa pro Voj-
tu Kettnera a Ondru Semíka. Většina našich závodníků se umístila do
10. místa.

Vyvrcholení sezony žactva bylo v září, kdy se koná Mistrovství ČR
oblastních výběrů žactva. Vybrané děti reprezentovaly družstvo Stře-
dočeského kraje a ve velké konkurenci získaly krásné 5. místo.

O největší týmový úspěch se na MČR štafet a klubů postarala šta-
feta dorostenek, které zvítězily. Tým dorostenců skončil na pěkném
pátém místě. V mistrovském závodě smíšených štafet kamenický
dorostenecký tým vybojoval výborné 4. místo.

Tradiční Zakončení sezony se letos uskutečnilo v listopadovém
večeru na Pohoří v lese s čelovkami, s vyhlašováním a odměňováním
ve známé místní hospodě. 

A na úplný závěr sezony jsme před vánocemi vyrazili na Horní
Mísečky, kde jsme pilovali techniku běžeckého lyžování a učili se
Lyžařský orientační běh.

Reprezentace
Na Mistrovství Evropy dorostu v Portugalsku nás reprezentovala

Karolína Bořánková,
ve sprintu obsadila 11.
místo a při druhém
startu na klasické trati
byla 18. 

Těší nás, že naši běž-
ci jsou zařazeni do
reprezentačních výběrů
i pro rok 2014. V juni-
orském reprezentačním
družstvu máme dokon-
ce pětici běžců - Karo-
línu Bořánkovou,
Kristýnu Hlubučko-
vou, Marii Procházko-
vou, Ondru Semíka
a Vojtěcha Kettnera.
Do Výběru dorostu ČR
byli nominováni Karo-
lína Hausenblasová
a Ota Škvor. Přejeme
hodně úspěchů ve vel-
ké konkurenci! 

Z Kamenice na Olympiádu
Nejedná se ještě o OH v Soči, ale o Dětskou Olympiádu dětí a mlá-

deže, která se koná 20. -23. 1. 2014 v Novém Městě na Moravě. Za
Středočeský kraj se lyžařského orientačního běhu účastní 8 reprezen-
tantů do 14 let. Z těchto 8 nominovaných je 5 bydlištěm z Kamenice!
Těšíme se, že povzbudíte kamenický tým - Otu Škvora, Šimona Hau-
senblase, Huga Hankovce, Adama Škvora a Lucku Semíkovou. Drží-
me palce!

Sledujte náš WEB
Po každé akci se zde objeví příspěvek, najdete zde také fotky.
http://obkamenice.dccomp.cz/
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MEDIACE:
řešení sporů mimosoudní cestou

Každý z nás se někdy může dostat do konfliktní
situace – do sporu s partnerem při řešení otázek
souvisejících s rozvodem a péčí o dítě, či do sporů
s jinými členy rodiny, do sporu se sousedy, se
zaměstnavatelem nebo s obchodním partnerem
a má pocit, že jedinou možností jak své problémy
vyřešit, je obrátit se na soud. Mnohé spory však
lze vyřešit bez zásahu soudu, pomocí mediace.

Co tedy mediace je?
Mediace je metoda, při

které dochází k mimo-
soudnímu řešení sporů
a konfliktů za pomoci pro-
fesionála na řešení kon-
fliktů - mediátora, který
vede jednání sporných
stran k nalezení obou-
stranně přijatelného řeše-
ní.  Cílem mediačního
procesu je vytvoření vyvá-
žené, reálné dohody, která
bude odrážet představy
a přání obou sporných
stran.  Jedná se o proces
neformální, ve kterém
jsou obě strany přítomny
dobrovolně.

Pro jaké typy sporů je
mediace vhodná?

Zda je, či není konkrétní
spor k mediaci vhodný,

posoudí mediátor při seznámení se s konkrétním případem. Medi-
ace může být vedena jako:

1. Mediace rodinná, která řeší věci rozvodové a porozvodové,
majetkové vztahy v rodině, spory v rámci dědického řízení,
spory vícegeneračního soužití a další majetkové spory v rám-
ci rodiny. V souvislosti s rozpadem manželství pomáhá medi-
átor uzavřít dohodu o výchově a výživě dětí, dohodu o rozdě-
lení společného jmění manželů a dohodu o uspořádání bydle-
ní po rozvodu.

2. Občansko-právní a komunitní mediace, která řeší spory sou-
sedské, spotřebitelské, spoluvlastnické, vztahy mezi majiteli
a nájemníky, vztahy mezi občany a institucemi i mezi občany
navzájem.

3. Mediace v podnicích a institucích. Zde se jedná o spory mezi
obchodními partnery, spory mezi zaměstnanci a zaměstnava-
teli i mezi zaměstnanci navzájem, spory mezi společníky fir-
my, aj.

Jaké jsou výhody mediace?
Oproti soudnímu řízení přináší mediace nesporné výhody. Při

mediaci odpadají dlouhé čekací lhůty, které u soudního řízení
mohou představovat i několik měsíců, odpadají finanční náklady na
soudní výlohy, poplatky za advokáta či znalecké posudky. Hodino-

vou sazbu za mediaci si
účastníci dělí zpravidla na
polovinu. Mediační řízení
probíhá v klidném, nefor-
málním prostředí a důvěr-
né informace z procesu
zůstávají mezi zúčastně-
nými. Velkou výhodou je,
že strany sporu mají po
celou dobu procesu kon-
trolu nad jeho průběhem
a konečnou dohodu si
vytváří za pomoci mediá-
tora samy.

Je mediační dohoda
závazná? A co když ji
jedna ze stran nebude
plnit?

Ano mediační dohoda
je závazná jako jakákoliv
platně uzavřená dohoda.
Pokud si strany přejí, je
možné tuto dohodu
následně uzavřít u notáře
ve formě notářského zápisu, anebo ji předložit soudu ke schvá-
lení ve formě smíru a poté se stává také přímo vykonatelnou.
Takže v případě neplnění dohody se mohou strany obrátit na
soud. 

Vzhledem k tomu, že k mediaci přichází obě strany dobrovolně
a dohodu si za pomoci mediátora vytvářejí samy, je naprostá větši-
na dohod dodržovaných.

Co když se strany sporu nedohodnou ani při mediačním
řízení?

Absolvování mediač-
ního procesu přináší
stranám nejen možnost
vyřešit své problémy,
ale i možnost zlepšení
vzájemných vztahů. To,
že se strany vyslechnou
a vyjasní si své opravdo-
vé zájmy, je velkým
úspěchem pro jejich
komunikaci v budoucnu.

Další informace
naleznete na: 

www.aureamedia.cz 

Kontaktovat nás může-
te pomocí kontaktního
formuláře uvedeného na
webových stránkách,
telefonicky anebo emai-
lem. Mediace provádíme
pouze po předchozí
domluvě.

JUDr. Aneta Cermanová
Tel.:  723 891 992

email: cermanova@aureamedia.cz

Soňa Toumová
Tel.: 608 242 199
email: toumova@aureamedia.cz

Mgr. Jitka Křivohlavá
Tel.: 603 573 697
email: krivohlava@aureamedia.cz 
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VODA–TOPENÍ–PLYN

Tel.: 777 145 460

JARMILA VÁCLAVOVÁ
Želivec 245

tel.: 606 377 788
ZPROSTŘEDKOVÁNÍ PRODEJE
A PRONÁJMU NEMOVITOSTÍ

■ Pronajmu byt 3+1 v Kamenici na sídlišti II. Informace na tel.
737 245 176.

■ DARUJI starší peřiňák, rozměry š x v x h 95cmx59cmx45cm,
plně funkční. Tel.: 736 688 341.

ŘÁDKOVÁ INZERCE

Odvoz fekálií 
vozem TATRA 10 m3

Objednávky 
na tel. čísle
776 795 294

Revize domovních ČOV
podle §59 

zákona o vodách.

ABC Online – Internetový poskytovatel na Kamenicku, 
hledá 

technicky zaměřeného spolupracovníka, 
ideálně studenta technické VŠ 

nebo zkušeného středoškoláka z praxí 
na dlouhodobou spolupráci.

Podmínky dlouhodobé spolupráce: 
◆ bezúhonnost
◆ dochvilnost
◆ flexibilita
◆ min. technické znalosti sítí
◆ Wi-Fi technologie

Možnost spolupráce na ŽL.

Nástup od ledna 2014.
CV posílejte na email: Kalas@abconline.cz
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